
Voorzitter: Weisglas

Tegenwoordig zijn 133 leden, te
weten:

Van Aartsen, Aasted Madsen-van
Stiphout, Algra, Aptroot, Arib, Van
As, Atsma, Van Baalen, Bakker,
Balemans, Van Beek, Blok, Blom, Van
Bochove, Boelhouwer, Van Bommel,
Bos, Van den Brink, Brinkel, Bruls,
Buijs, Bussemaker, Van de Camp,
Cornielje, Crone, Van Dam, Depla,
DezentjeÂ Hamming, Van Dijk,
Dijsselbloem, Dittrich, Douma,
Dubbelboer, Duivesteijn, Eerdmans,
Eijsink, Eski, Ferrier, Van Fessem,
Fierens, Geluk, Van Gent, Gerkens,
De Grave, Griffith, De Haan, Van
Haersma Buma, Halsema, Van der
Ham, Hamer, Heemskerk, Van
Heemst, Herben, Hermans, Hessels,
Van Heteren, Van Hijum, Hirsi Ali,
Hofstra, Ten Hoopen, Huizinga-
Heringa, Jager, Joldersma, Kalsbeek,
Kant, Karimi, Koenders, Koopmans,
Kortenhorst, Kraneveldt, De Krom,
Kruijsen, Lambrechts, Lazrak,
Leerdam, Van Lith, Luchtenveld,
Marijnissen, Mastwijk, Van Milten-
burg, Mosterd, Nawijn, De NereÂe tot
Babberich, Noorman-den Uyl, Van
Oerle-van der Horst, Omtzigt, Oplaat,
ÖrguÈ , Ormel, De Pater-van der Meer,
Rambocus, Rijpstra, Rouvoet,
Samsom, Schippers, Schreijer-Pierik,
Slob, Smeets, Smilde, Smits,
Snijder-Hazelhoff, Spies, Sterk,
Straub, Stuurman, SzaboÂ , Tichelaar,
Timmer, Timmermans, Tjon-A-Ten,
Tonkens, Varela, Veenendaal, Van
Velzen, Vendrik, Verbeet, Verburg,
Verdaas, Vergeer, Verhagen, Vietsch,
Visser, Van der Vlies, Vos, Bibi de
Vries, Jan de Vries, Klaas de Vries,
Waalkens, Weekers, Weisglas,
Wilders, De Wit en Wolfsen,

en de heren Remkes, minister van
Binnenlandse Zaken en Koninkrijks-
relaties, Bot, minister van Buiten-
landse Zaken, mevrouw Van der
Hoeven, minister van Onderwijs,
Cultuur en Wetenschap, de heren
Kamp, minister van Defensie,
Veerman, minister van Landbouw,
Natuur en Voedselkwaliteit, De Geus,
minister van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, De Graaf,
vice-minister-president, minister voor
Bestuurlijke Vernieuwing en
Koninkrijksrelaties, Rutte, staatsse-
cretaris van Sociale Zaken en
Werkgelegenheid, en mevrouw
Ross-van Dorp, staatssecretaris van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport.
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De voorzitter: Ik deel aan de Kamer
mede dat zijn ingekomen berichten
van verhindering van de leden:

Van Dijken, wegens bezigheden
elders, alleen voor de avond-
vergadering;

Albayrak en Dijksma, wegens verblijf
buitenslands.

Deze berichten worden voor
kennisgeving aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van:
- het wetsvoorstel Wijziging

van de Wet op het primair
onderwijs en de Wet op de
expertisecentra in verband met
de decentralisatie van arbeids-
voorwaarden (29256);

- het wetsvoorstel Wijziging
van onder meer de Wet educatie
en beroepsonderwijs en de Wet
op het hoger onderwijs en
wetenschappelijk onderzoek in
verband met de aanscherping

van een aantal voorschriften
betreffende de bekostiging van
het beroepsonderwijs en het
hoger onderwijs (28817).

Deze wetsvoorstellen worden zonder
beraadslaging en, na goedkeuring
van de onderdelen, zonder stemming
aangenomen.

Aan de orde is de behandeling van
de verslagen van de commissie
voor de Verzoekschriften (29235,
nrs. 17 t/m 20).

Overeenkomstig de voorstellen van
de commissie wordt besloten.

Aan de orde is het debat naar
aanleiding van een algemeen overleg
op 12 februari 2004 over de totaal
vrij besteedbare som (lumpsum)
in het primair onderwijs.
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Mevrouw Hamer (PvdA): Voorzitter.
In dit algemeen overleg is ook
gesproken over de problemen die
zich inmiddels in het voortgezet
onderwijs voordoen bij de invoering
van de lumpsum. Ik had gevraagd
om op de agenda van het overleg
brieven van enkele scholen te zetten,
waarin zij aangegeven dat zich
problemen voordoen bij de
leeftijdscorrectie oudere leraren. Op
mijn vraag of de minister daarvoor
naar een oplossing wilde zoeken,
antwoordde zij dat zij wel met een
brief wilde komen met voor- en
nadelen, maar dat zij op dat moment
dat probleem nog niet kon of wilde
oplossen. Na het overleg hebben wij
nog aanvullende informatie gekregen
waar ik niet geruster van ben
geworden.
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Het lijkt mij goed met welke
effecten scholen op dit moment
worden geconfronteerd. Het gaat
daarbij om effecten van de decentra-
lisatie van de vervangingsuitgaven,
de wachtgelden, onderhoud van
schoolgebouwen en daar bovenop
nu dan nog effecten van die
leeftijdscorrectie. Er is steeds gezegd
dat het probleem van die oudere
leerkrachten een tijdelijk probleem is,
maar als wij kijken naar de ontwikke-
ling van onze bevolkingsgroei is het
wel zeker dat wij nog een hele tijd
met ouder personeel moeten werken,
in ieder geval meer ouder dan jonger
personeel. Ik zie dan ook niet dat het
een tijdelijk probleem is. Ik wil de
Kamer daarom de volgende motie
voorleggen.

Motie

De Kamer,

gehoord de beraadslaging,

constaterende dat vooral scholen van
een gemiddelde omvang met een
kleiner bestuur (de zogenaamde
eÂeÂnpitters) in grote financieÈ le
moeilijkheden dreigen te komen
indien de leeftijdscorrectie in het
voortgezet onderwijs wordt
afgeschaft;

voorts constaterende dat de
voorgestelde overgangsregeling als
uitgangspunt neemt dat scholen een
structurele reductie van hun
personele bekostiging met 1,5% in
hun budget moeten kunnen
opvangen;

overwegende dat op dit punt in het
bestuurlijk overleg geen overeen-
stemming is bereikt;

tevens overwegende dat wijzigingen
in de lumpsumsystematiek niet
zouden moeten leiden tot
schaalvergrotingstendensen;

voorts overwegende dat afschaffing
van de leeftijdscorrectie afbreuk doet
aan het streven om ouder onderwij-
zend personeel aan het werk te
houden;

verzoekt de regering om in het
wetsvoorstel die waarborgen op te
nemen waardoor de bovenvermelde
ongewenste effecten zich niet zullen
voordoen,

en gaat over tot de orde van de dag.

De voorzitter: Deze motie is
voorgesteld door de leden Hamer en
Vendrik. Naar mij blijkt, wordt zij
voldoende ondersteund.

Zij krijgt nr. 4 (29399).
Voor de parlementaire geschied-

schrijving merk ik nog op dat de heer
Vendrik wel aanwezig is maar in dit
debat niet het woord wenst te
voeren en dat ik de vergadering een
enkel ogenblik wil schorsen om de
minister de gelegenheid te geven de
motie even te bestuderen.

De vergadering wordt enkele
ogenblikken geschorst.
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Minister Van der Hoeven: Mijnheer
de voorzitter. Ik denk dat het niet
zinnig is om het algemeen overleg
over te doen en daarom zal ik alleen
ingaan op de zojuist ingediende
motie.

In het algemeen overleg heb ik
een brief toegezegd over de
afschaffing van de leeftijdscorrectie
voor leraren in het voortgezet
onderwijs. Ik zal in die brief ook
ingaan op de vragen die toen zijn
gesteld. Zo zal ik de Kamer informe-
ren over de nadelen die kleven aan
het handhaven van de leeftijds-
correctie voor andere scholen. Deze
brief zal voor het einde van het
krokusreces naar de Kamer worden
gestuurd, zodat deze bij de verdere
beraadslagingen kan worden
betrokken.

In maart zal de Kamer een
wetsvoorstel worden aangeboden
voor de vereenvoudiging van de
bekostiging van het voortgezet
onderwijs. De leeftijdscorrectie maakt
onderdeel uit van dit wetsvoorstel. Ik
ben niet van plan om dat wetsvoor-
stel aan te passen. De motie roept
daar wel toe op, maar ik zal dat niet
doen omdat het leidt tot uitstel. De
behandeling van het wetsvoorstel is
het moment om dit probleem te
bespreken. De Kamer kan dan ook
een eventuele wijzing op het
wetsvoorstel indienen.

Alles overziend ontraad ik de
aanneming van deze motie. Gezien
de door mij gedane toezeggingen en
de komende behandeling van mijn
wetsvoorstel, wordt deze op een
niet-passend moment ingediend.

Mevrouw Hamer (PvdA): De minister
neemt de onduidelijkheid niet weg

die in het algemeen overleg is
ontstaan. Als wij allen dit probleem
onderkennen, ligt het voor de hand
dat de minister het wetsvoorstel
aanpast. Het is immers een omweg
om dit niet te doen en te wachten op
het amendement dat bij de behande-
ling van het wetsvoorstel zal worden
ingediend. Het indienen van een
amendement is dan immers de enige
mogelijkheid die Kamer openstaat.

Minister Van der Hoeven: De
werkelijkheid is minder mooi dan
mevrouw Hamer nu doet voorko-
men. Ik zal de Kamer in maart een
wetsvoorstel voorleggen, waarin op
deze problematiek zal worden
ingegaan. Het past bij goed overleg
dat de Kamer tijdens de behandeling
van dit wetsvoorstel aangeeft of zij
het wel of niet eens is met het
wetsvoorstel.

Ik heb mij gerealiseerd dat in de
Kamer nog een aantal vragen leeft.
Dat is de reden dat ik de Kamer heb
toegezegd, haar tijdig een brief te
doen toekomen die bij de behande-
ling van het wetsvoorstel kan
worden betrokken.

Mevrouw Hamer (PvdA): Heeft u
principieÈ le bezwaren tegen een
andere formulering om het probleem
rond de leeftijdscorrectie op te
lossen? Of dat zo is, is mij nog
steeds niet duidelijk. U zet nu de
voor- en nadelen op een rijtje, maar
ik wil graag weten wat uÂw opvatting
hierover is.

Minister Van der Hoeven: In de
brief zal ik mijn opvatting hierover
kenbaar maken. Ik doe dat nu niet,
omdat wij nu niet daarover, maar
over de motie spreken. Ik heb
toegezegd dat ik hierop nader in zal
gaan in een brief, die nog voor het
einde van het krokusreces naar de
Kamer zal worden gestuurd. Ik weet
niet wat ik op dit moment nog meer
zou kunnen doen.

De beraadslaging wordt gesloten.

De voorzitter: Aan het einde van de
vergadering zal over de ingediende
motie worden gestemd.

Hamer
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